

محضر تحقيق آخر

فتح المحضر اليوم الأربعاء الموافق 2023/03/08م عند الساعة 10:00 صباحا بمقر النيابة العامة
نحن/ راشد محمد الهاجري
غانم عبدالله المهدي
وكيل نيابة أول
كاتب التحقيق
حيث تبين تواجد المدعو/ ت(2) - الضابط بجهاز أمن الدولة السابق طلبنا له في إجراءات البلاغ رقم
2020/1م قيد جهاز أمن الدولة وبمناسبة تواجده خارج غرفة التحقيقات عليه دعوانه لداخلها ورأينا
سؤاله بالآتي فأجاب:

اسمي: ت(2)

جنسيتي: قطري

العمر: 34

العمل: جهاز أمن الدولة


السكن: معلوم لدى جهة عملي

(حلف اليمين القانونية)

س: ما طبيعة عملك واختصاصك الوظيفي؟

ج: ضابط فحص الالكتروني بجهاز أمن الدولة.







س: ماهي المهام التي وكلت اليك؟

ج: ان أقوم بتفريغ المضبوطات الإلكترونية في البلاغ .

س: وهل شاركك أحد في ذلك؟

ج: كلا.

س: وما هي المدة التي استغرقتها؟

ج: المدة القانونية الكافية.

س: ومن كلفك بذلك؟

ج: جهة عملي.

س: ما الذي تبين لك بعد فحص المضبوطات الإلكترونية التي تخص البلاغ أعلاه؟

ج: تبين بعد فحص الأجهزة وجود هاتف من نوع سامسونج ويحمل الرقم التسلسلي 258M6IQ52AH يحتوي سجل الهاتف على ارقام هواتف ليبية ورقم هاتف من (الدولة الأجنبية) مسجل باسم أحد الأشخاص السياسيين ومبين رقم هاتفه ، وهاتف اخر من نوع سامسونج ويحمل الرقم التسلسلي RF8K222C9XJ يحتوي على أرقام هواتف ليبية ورقم هاتف من (الدولة الأجنبية) والمسجلة بدليل الهاتف (conseliler hafter) ويحمل الرقم كما هو مذكور بالتقرير ، وهاتف مسجل باسم (basem m saleh protocole) ويحمل الهاتف كما هو مذكور بالتقرير ، ورقم هاتف مسجل باسم أحد الأشخاص من (الدولة الأجنبية) ، ورقم هاتف مسجل باسم (zouhir boudemagh) ويحمل الرقم كما هو مذكور بالتقرير ، وهاتف من نوع iPhone 5 تبين انه هاتف المدعو / ناصر الخليفي ، ولابتوب من نوع asus ، وبعد

بمعرفة وكيل نيابة أمن الدولة



فحصه تبين وجود نسخة من هاتف الايفون 5 الخاص بالمدعو ناصر الخليفي ، كما يحتوي على ملفات للمحادثات الخاصة بالهاتف لأشخاص مهمين داخل وخارج قطر وجميعها تخص العمل ، كما يحتوي على ملف باسم example conversation والذي يحتوي على عدد 6 صور وهي كنموذج لبعض من محتوى الهاتف الخاصة بالمدعو/ ناصر الخليفي وهي كالآتي : - عدد 4 صور وهي نموذج من المحادثات الخاصة بالهاتف لأشخاص مهمين في الدولة وخارج الدولة ، -صورة لمحادثة مع المدعو / عادل عارف ، - صورة لسجل الاتصالات من هاتف المدعو / ناصر الخليفي والتي توضح الاتصالات لأشخاص مهمين جداً سواء داخل دولة قطر او خارجها ، - يوجد ملف باسم example documents and photo والذي يحتوي على صور خاصة من محتوى هاتف المدعو/ ناصر الخليفي وصور لكتب سرية تخص مدير مكتب سمو الأمير وكتب تخص قطر للإستثمار الرياضي ، وعدد 9 ميموري كارد تبين انها تحتوي على /1- ميموري كارد حجم 256: والذي يحتوي على نسخة من هاتف المدعو/ ناصر الخليفي ويحتوي على ملف يخص الانترنت للمدعو/ عادل عارف ، 2- ميموري كارد حجم 64: والذي يحتوي على تقارير وملفات تخص الشأن الليبي باللغة الفرنسية و صور لملفات تخص قضية سويسرا ، 3- ميموري كارد حجم 32: والذي يحتوي على ملفات وتقارير تخص الشؤون الليبية وتقارير عن جمهورية النيجر باللغة الفرنسية ، 4- ميموري كارد حجم 32: والذي يحتوي على ملفات وتقارير تخص الشؤون الليبية وصور جوازات تخص اشخاص ليبيين بالإضافة الى تقارير عن شؤون جمهورية النيجر باللغة الفرنسية ، 5- عدد 4 ميموري كارد : لا يوجد فيها ما يخص البلاغ ، وعدد 10 فلاش ميموري 1 فلاش ميموري حجم 16 : يحتوي على ملفات وتقارير وفيديوهات تخص شؤون جمهورية



النيجر باللغة الفرنسية ، 2 فلاش ميموري حجم 16: يحتوي على ملفات وتقارير تخص الشؤون الليبية
باللغة الفرنسية ، وعدد 8 فلاش ميموري لاتحتوي على ما يخص البلاغ .

س: ما هي علاقتك بالمتهم/ طيب بن عبدالرحمن - فرنسي الجنسية؟

ج: لا تربطني به ثمة علاقة.

س: هل لديك أقوال اخرى؟

ج: كلا.

تمت أقواله ووقعت منه: (.....)
.....

عليه اقفل المحضر عقب اثبات ما تقدم وقررنا الاتي:

أولا: صرف المائل أمامنا من مقر النيابة العامة.

ثانيا: تعرض الأوراق.

وكيل نيابة أول

كاتب التحقيق

**Public Prosecutor's Office
State of Qatar**

Public Prosecutor's Office for State Security apf Cpti/terroriut crio eu

Qtj er o inutes of the meeting

Minutes opened this day, Wednesday 08/03/2023 at 10:00 at the office of the Public Prosecutor, By us, Rashed Mohamed ALHAJRIProsecutor
Ghanem Abdullah ALMHANDI Editor of the survey

Whereas, having noted the presence of the person named T(2), a former officer in the State Security Service, we asked him in notification proceedings n° 1/2020, registered with the State Security Service, and on the occasion of his presence outside the investigation room, we invited him to enter and asked him the following questions, to which he replied as follows:

My name is: T(2)
Nationality : Qatari
Age : 34
Work **State Security Department**
Domicile **Known to my department**
(He took the legal oath)

Q: What is the nature of your work and what is **your function**?

R: Electronic Inspection Officer in the State Security Department.

Q: **What tasks have you been given**?

A: Extract the content of seized electronic objects relating to the notification.

Q : Did you share this work with anyone else?

A: No.

Q : **How long did it take you to complete this mission**?

A: The legal time required.

Q : **Who entrusted it to you**?

A: My service.

Q: **What did you you found after inspecting the electronic items seized relating to the notification above**?

A: I found that there was a Samsung phone with the serial number 258M6IQ52AH. Its contacts directory contains Libyan telephone numbers, a foreign state telephone number, e gistered in the name of a political figure whose telephone number is visible, another Samsung brand telephone, bearing the serial number RF8K222C9XJ, containing Libyan telephone numbers and a foreign state telephone number, registered in the telephone directory in the name of (Councillor Hafter), bearing the number as indicated in the report, a telephone registered in the name of (Bassem m Saleh protocol kh), bearing the number as indicated in the report, a telephone number registered in the name of a foreign State person, a telephone number registered in the name of (Zouhir Boudemagh), bearing the number indicated in the report, an iPhone 5 brand telephone, which was found to belong to Nasser Al-Khelaifi, an ASUS brand computer, examination of which revealed the existence of a copy of Nasser Al-Khelaifi's iPhone 5 telephone. It also contains

files of private telephone conversations of important personalities both in Qatar and abroad, all of which relate to work. It also contains a file called (example conversation) which contains 6 photos representing a copy of part of the contents of the telephone of the so-called Nasser Al-Khelail "i, namely: 4 photos representing a copy of private telephone conversations of important personalities from the State and abroad, a photo of a conversation with the so-called Adel Arif, a photo of the record of calls from the telephone of the dćnamed Nasser Al-Khelaifi, showing calls made to very important personalities both in Qatar and abroad. 11 There was a file called (example documents and photo), containing private photos of the gallery of the telephone of the person named Nasser Al-Khelaifi, photos of confidential writings of the director of cabinet of His Highness the Emir, writings of Qatar Sports Investments, 9 memory cards, including: 1- a memory card with a capacity of 256, containing a copy of the telephone of the person named Nasser Al-Khelaifi.

Nasser Al-Khelaifi, an Interpole file on Adel Arif; 2- a memory card 64, containing French-language reports and files relating to Libyan affairs, photos of files relating to the Swiss affair, 3- a memory card 32, containing files and reports relating to Libyan affairs, French-language reports on the Republic of Niger, 4- a memory card 32, containing files and reports relating to Libyan affairs, photos of passports belonging to Libyans, in addition to French-language reports relating to the affairs of the Republic of Niger, 5- 4 memory cards containing nothing relating to the notification, 10 flash memories, 1 flash memory with a capacity of 16, containing French-language files, reports and videos relating to the affairs of the Republic of Niger, 2 flash memories with a capacity of 16, containing French-language files and reports relating to Libyan affairs, 8 flash memories not relating to the notification.

Q: What is your relationship with the defendant Tayeb **BENABDERRA** HMANE, a French national?

R : I have no relationship with him.

Q : Do you have anything else to add?

A: No.

End of his signed declarations: T (2), signed.

On this note, the minutes are closed after confirming the above.
then follows :

- 1- Authorise the person appearing before us to leave the Public Prosecutor's Office
- 2- Set out the exhibits.

Signature of the survey editor.

Signature of prosecutor.